
PROTOKÓŁ NR XLV/2010 
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 16 kwietnia 2010 roku 
 

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 16 
kwietnia 2010 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Nowym 
Mieście nad Pilicą i trwała od godz. 1000 do godz. 1400.  
 
Obradom sesji przewodniczył p. Zbigniew Kacprzyk – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej otwierając sesję stwierdził na podstawie listy 
obecności /załącznik nr 1/ do niniejszego protokołu prawomocność obrad. Na 
sali obecnych było 13 radnych na ustawowy skład liczbowy 15.  
W sesji udział wzięli: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy  p. Barbara Gąsiorowska 
2. Skarbnik Miasta i Gminy  p. Ewa Bator 
3. Radca prawny UMiG   p. Marian Seweryn 
4. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą /załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/. 
5. Dyrektorzy SPZOZ w osobach p. Tomasz Skura i p. Dorota 

Kwietniewska. 
6. Dyrektor SPS im. Natalii Nitosławskiej s. Marianna Złotkowska. 
7. Mieszkańcy miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą. 

W związku z katastrofą lotniczą, która wydarzyła się w dniu 10 kwietnia br. 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał nazwiska osób na czele z Prezydentem 
Rzeczypospolitej Polskiej Lechem Kaczyńskim i jego małżonką Marią 
Kaczyńską, które zginęły w katastrofie lotniczej w Smoleńsku. Przybliżył w 
kilku słowach postać naszego mieszkańca, który był członkiem załogi samolotu 
prezydenckiego chorążego Andrzeja Michalaka. Łącząc się w bólu wraz z 
członkami rodzin poległych w katastrofie lotniczej poprosił uczczenie ich 
pamięci minutą ciszy. Wszyscy obecni na sali obrad złożyli hołd poległym w 
katastrofie lotniczej. 
 

PKT 1 
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zgłoszenie kandydatury na 
sekretarza obrad. Radny p. Jacek Bors zgłosił kandydaturę radnego p. Jana 
Olszaka, który wyraził zgodę. Więcej kandydatur nie zgłoszono. W głosowaniu 
za 13 na stan obecnych 13 radnych radny p. Jan Olszak został sekretarzem obrad 
sesji. 
 

 
 



PKT 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że każdy 
z radnych w ustawowym terminie otrzymał proponowany porządek obrad i 
zapytał czy są uwagi lub propozycje do proponowanego porządku obrad. 
Radny p. Lech Staniszewski w związku z tragedią w Smoleńsku wystąpił do 
Rady z formalnym wnioskiem aby w związku z tragedią w Smoleńsku sesję 
Rady na dzień 16 kwietnia zakończyć i przenieść jej obrady na inny termin. 
Wniosek uzasadnił tym, że zginęły w tragedii bardzo zacne osoby w tym połowa 
władz państwowych i dowództwo Wojska Polskiego. W związku z tym uważa 
że wniosek jest w zupełności uzasadniony. Jest to ogromna tragedia można rzec, 
że jest to drugi Katyń i w związku z tym prosi aby jego wniosek został 
przegłosowany i przyjęty, chyba że są tak ważne sprawy, terminy których nie da 
się przełożyć. Prosił Radę o przegłosowanie jego wniosku.  
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są inne propozycje co do zmiany 
porządku obrad. Innych zmian radni nie zgłosili, więc Przewodniczący Rady 
wnioskował o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad dodatkowych 
punktów dotyczących podjęcia uchwał w sprawie : wyrażenia woli przystąpienia 
Gminy Nowe Miasto nad Pilicą do realizacji projektu inwestycyjnego pn. 
„Poprawa jakości środowiska naturalnego poprzez zwiększenie odnawialnej 
energii w bilansie energetycznym Miasta i Gminy Nowe miasto nad Pilicą“ – 
współfinansowanego w ramach IV Prirytetu RPOWM – Działanie 4.3. 
„Ochrona powietrza, energetyka“; w sprawie utworzenia obwodu głosowania w 
Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście 
nad Pilicą; oraz w sprawie upoważnienia Burmistrza do prowadzenia negocjacji 
dotyczących przejęcia nieruchomości na rzecz Gminy – chodzi tu o tereny 
lotniska. 

Radny p. Mirosław Binkiewicz zwrócił się do Przewodniczącego Rady o 5 
minutową przerwę w obradach. Przewodniczący Rady zarządził 5 minutową 
przerwę w obradach sesji. 
Po zakończonej przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji Rady 
Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził głosowanie nad wnioskiem p. 
Radnego Lecha Staniszewskiego w sprawie zakończenia obrad sesji i 
przeniesienie jej na inny termin. W głosowaniu za – 1, wstrzymało się – 2, 
przeciw – 10, wniosek nie został przyjęty. Radny Lech Staniszewski opuścił salę 
obrad. Następnie głosowano wniosek Przewodniczącego Rady o wprowadzenie 
do porządku obrad trzech projektów uchwał. W głosowaniu za 13 na stan 
obecnych 13 radnych wniosek został przyjęty. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie proponowany porządek obrad. W głosowaniu za – 13 na stan 
obecnych 13 radnych porządek obrad został przyjęty w następującym 
brzmieniu: 
1. Wybór sekretarza obrad. 



2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady. 

4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady. ą 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres 
międzysesyjny. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

7. Przedłożenie i rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta i 
gminy za 2009 rok oraz: 

a) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie 
udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy za 2009 rok; 

b) zapoznanie się z opiniami Składu Orzekającego RIO dotyczącymi 
sprawozdania Burmistrza Miasta i Gminy z wykonania budżetu miasta i gminy 
za 2009 rok oraz wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie 
udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy; 

c) dyskusja na temat przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu miasta i 
gminy za 2009 rok i jego ocena. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad Pilicą za 
2009 rok; 

b) zmian w budżecie miasta i gminy na 2010 rok; 

c) zmian uchwały nr XLIV/278/2010 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 
Pilicą z dnia 12 marca 2010 roku w sprawie szczegółowych zasad i trybu 
udzielania ulg w sprawach należności o charakterze cywilnoprawnym 
przypadającym gminie Nowe Miasto nad Pilicą oraz jej jednostkom podległym, 
a także wskazania organów do tego upoważnionych; 

d) uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Nowe Miasto nad Pilicą; 

e) uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Żdżary; 

f) uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Pobiedna; 

g) zasad korzystania z niektórych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, 
sposobu ustalania opłat za korzystanie z nich oraz powierzenia Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą uprawnienia do stanowienia o ich 
wysokości; 

h) zobowiązania Burmistrza Miasta i Gminy Nowe miasto nad Pilicą do 
pozyskania mienia Polskich Kolei Państwowych S.A. położonego na terenie 
gminy Nowe Miasto nad Pilicą; 



i) wyrażenia woli przystąpienia Gminy Nowe Miasto nad Pilicą do realizacji 
projektu inwestycyjnego pn. „Poprawa jakości środowiska natyralnego poprzez 
zwiększenie odnawialnej energii w bilansie energetycznym Miasta i Gminy 
Nowe miasto nad Pilicą“ – współfinansowanego w ramach IV Prirytetu 
RPOWM – Działanie 4.3. „Ochrona powietrza, energetyka“. 

j) utworzenia obwodu głosowania w Samodzielnym Publicznym Zakładzie 
Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście nad Pilicą. 

k) upoważnienia Burmistrza do prowadzenia negocjacji dotyczących przejęcia 
nieruchomości na rzecz Gminy. 

9. Interpelacje i zapytania. 

10. Wolne wnioski. 

 
PKT 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że 
protokół z poprzedniej sesji rady był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i 
zapytał czy są uwagi lub zastrzeżenia do protokołu z sesji. Uwag i zastrzeżeń nie 
zgłoszono, przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu. W 
głosowaniu za 13 na stan obecnych 13 radnych protokół z poprzedniej sesji 
Rady został przyjęty. 
 

PKT 4 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej p. Król Ignacy 
poinformował, że w okresie międzysesyjnym odbyło się jedno posiedzenie w 
dniu 13 kwietnia 2010 roku na którym zajmowano się następującymi sprawami: 

1. Zapoznanie się i ocena realizacji budżetu za 2009 rok. 
2. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady. 
3. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 

Stwierdził, że Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator poinformowała, że 
Burmistrz Miasta i Gminy zgodnie z ustawą o finansach publicznych przedkłada 
sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta i gminy oraz sprawozdanie 
roczne z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 
Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej za 2009 rok. Sprawozdanie obejmuje 
wykonanie dochodów i wydatków w zakresie zadań własnych gminy, zadań 
zleconych przez administrację rządowa, zadań zrealizowanych na podstawie 
porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego oraz przychodów i 
wydatków Gospodarstwa Pomocniczego Zakładu Usług komunalnych 
działającego przy Urzędzie Miasta i Gminy, funduszu celowego, 
zrealizowanych inwestycji oraz sprawozdania z działalności samorządowej 
instytucji kultury. W pierwotnej wersji uchwały budżetowej na 2009 rok Rada 
uchwaliła dochody w wysokości 15 003 864 zł, natomiast wydatki w wysokości 
17 948 961 zł, gdzie planowany deficyt budżetu wyniósł 2 945 097 zł. Jego 



źródłem finansowania zaplanowano zaciągnięcie kredytów i pożyczek w kwocie 
1 500 000 zł, nadwyżkę budżetową w kwocie 200 597 zł oraz wolne środki w 
wysokości 1 244 500 zł. Nowelizacji uchwały budżetowej dokonywano w 
trakcie roku budżetowego uchwałami Rady i Zarządzeniami Burmistrza. Po 
uwzględnieniu wszystkich uchwał Rady Miejskiej oraz Zarządzeń Burmistrza 
Miasta i Gminy plan dochodów budżetu wyniósł 17 292 347 zł, zaś plan 
wydatków budżetu wyniósł 20 231 135 zł z zaplanowanym deficytem budżetu w 
wysokości 2 938 788 zł a jako źródła pokrycia deficytu wskazano przychody z 
tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 200 000 
zł, nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych w kwocie 2 170 788 zł oraz wolne 
środki w wysokości 1 244 500 zł. W ramach dochodów i wydatków zostały 
określone środki na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 
i innych zadań zleconych w wysokości 2 157 169 zł. Otrzymano również 
dotacje na zadania własne gminy w kwocie 255 284 zł. Po uwzględnieniu zmian 
w budżecie dotacje celowe zamknęły się kwotą 2 412 453 zł. Planowane 
dochody budżetu miasta i gminy w wysokości 17 292 347,00 zł zrealizowano w 
kwocie 17 223 383,08 zł co stanowiło 99,60% przyjętego planu ogółem. W 
stosunku do 2008 roku wykonane dochody były niższe o około 1,7%. W trakcie 
roku budżetowego 2009 nie wystąpiły trudności w realizacji dochodów 
budżetowych. Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator na zakończenie 
omawiania realizacji budżetu miasta i gminy za 2009 rok stwierdziła, że 
wykonanie budżetu zrealizowało się w następujących wielkościach: dochody 
budżetu zamknęły się kwotą 17 223 383,08 zł w tym dochody bieżące – 
16 287 475,87 zł i dochody majątkowe – 935 907,21 zł. 
Wydatki budżetu zamknęły się kwotą 18 903 608,44 zł w tym wydatki bieżące – 
13 381 225,39 zł, a wydatki majątkowe - 5 522 383,05 zł. W związku ze 
znaczną kwotą wydatkowaną w 2009 roku na realizację zadań inwestycyjnych 
budżet zamknął się deficytem w wysokości 1 680 225,36 zł, który został pokryty 
nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w kwocie 435 725,36 zł oraz wolnymi 
środkami w wysokości 1 244 500,00 zł. Zostały również szczegółowo 
omówione załączniki do przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu. 
Członkowie Komisji Gospodarczo – Budżetowej nie wnieśli uwag do 
sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2009. 
Członkowie Komisji zapoznali się również z projektami uchwał 
przygotowanymi na sesję Rady Miejskiej tj. 

• absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad 
Pilicą za 2009 rok; 

• zmian w budżecie miasta i gminy na 2010 rok. Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

• zmian uchwały nr XLIV/278/2010 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 
Pilicą z dnia 12 marca 2010 roku w sprawie szczegółowych zasad i trybu 
udzielania ulg w sprawach należności o charakterze cywilnoprawnym 



przypadającym gminie Nowe Miasto nad Pilicą oraz jej jednostkom 
podległym, a także wskazania organów do tego upoważnionych. Skarbnik 
Miasta i Gminy wyjaśniła że w związku z pismem Wojewody 
Mazowieckiego naniesiono poprawki wynikające z ustawy. Projekt 
zaopiniowano pozytywnie. 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska przedstawiła projekty 
uchwał w następujących sprawach: 

• uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Nowe Miasto nad Pilicą gdzie 
zostało wskazane zadanie o nazwie zagospodarowanie placu przy ul. 
Góra. 

• uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Żdżary gdzie zostało wskazane 
zadanie o nazwie zagospodarowanie placu w centrum wsi. 

• uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Pobiedna, jest to pierwszy plan 
odnowy miejscowości w którym zostaje wskazane zadanie o nazwie 
budowa szlaku turystycznego. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
powyższe projekty uchwał. 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zasad korzystania z niektórych obiektów i urządzeń 
użyteczności publicznej, sposobu ustalania opłat za korzystanie z nich oraz 
powierzenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą uprawnienia 
do stanowienia o ich wysokości. Członkowie Komisji wnioskują aby do 
projektu uchwały wprowadzić następujące zmiany: 

- w § 2 zapis z pkt 4 w brzmieniu osoby niepełnosprawne przenieść do pkt 5. 

- w § 2 do pkt 5 dopisać do organizatorów imprez zleconych przez gminę , 
lub odbywających się pod patronatem Burmistrza Miasta i Gminy Nowe 
Miasto nad Pilicą, Rady Miejskiej, 

- dopisać w § 3 że mają być pobierane opłaty za komercyjne korzystanie ze 
stadionu. 

• zobowiązania Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą do 
pozyskania mienia Polskich Kolei Państwowych S.A. położonego na 
terenie gminy Nowe Miasto nad Pilicą. Członkowie Komisji głosowali 
projekt uchwały za- 2, przeciw - 2 

Radny p. Dariusz Dziurowicz zapytał co z planami uporządkowania gospodarki 
wodno – ściekowej w Nowym Mieście nad Pilicą bo to gdzieś umknęło i jego 
zdaniem należałoby się mocno nad tą sprawą zastanowić.. 
Przewodniczący Rady zapoznał radnych z pismami które wpłynęły do Biura 
Rady. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali dwa wnioski o nadanie 
Honorowego Obywatelstwa Miasta i Gminy p. Marszałkowi Struzikowi i p. 
Kazimierzowi Sobkiewiczowi. Pozytywnie zaopiniowali proponowany termin 



sesji w dniu 14 maja br. i uroczystość 20 - lecia samorządu na której zostaną 
odczytane i wręczone uchwały dla Honorowych Obywateli Nowego Miasta w 
dniu 15 maja br. 
Członkowie Komisji zapoznali się z podaniem mieszkańców Nowych Bielin w 
sprawie zmiany decyzji budowy drogi w Nowych Bielinach, która została 
podjęta w uchwale budżetowej. Członkowie Komisji udali się na wizję lokalną 
ażeby zbadać opisaną sytuację. Po powrocie Komisja stwierdza, że argumenty 
zawarte w piśmie nie odpowiadają prawdzie w związku z tym Komisja 
wnioskuje o utrzymanie realizacji zadania pod nazwą budowa drogi w Nowych 
Bielinach zatwierdzonego w uchwale budżetowej na 2010 rok. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Dudek Teresa poinformowała, że w 
okresie międzysesyjnym Komisja odbyła trzy posiedzenia; pierwsze w dniu 19 
marca 2010 roku na którym zajmowano się następującymi sprawami: 

1. Zapoznanie się ze sprawozdaniem wykonania budżetu miasta i gminy za 
2009 rok. 

2. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 
Poinformowała, że na posiedzeniu Skarbnik Miasta i Gminy szczegółowo 
omówiła sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta i gminy oraz 
sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji 
kultury Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej za 2009 rok. W związku z tym, 
że przedmówca zrelacjonował sprawozdanie nie będzie tego powielała.  
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do sprawozdania z wykonania budżetu za 
rok 2009. 
Następne posiedzenie odbyło się w dniu 23 marca odbyło się następne 
posiedzenie na którym zajmowano się następującymi sprawami: 
1. Wypracowanie i sporządzenie wniosku w sprawie udzielenia bądź nie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi za 2009 rok. 
2. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 
w pełnym składzie tj. 5 osób wypracowali i napisali wniosek o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy za 2009 rok na podstawie wcześniej 
rozpatrzonego sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy za 2009 rok. 
Wniosek został poddany głosowaniu jawnemu i został jednogłośnie, czyli 5 – za  
przyjęty.  
W dniu 14 kwietnia 2010 roku Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej zajmowała 
się następującymi sprawami: 

1. Zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy za 2009 rok, oraz opinią RIO 
w sprawie wykonania budżetu miasta i gminy za 2009 rok. 

2. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady. 
3. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 



Członkowie Komisji zapoznali się z opiniami RIO w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej o absolutorium oraz wykonania budżetu miasta i gminy za 2009 rok. 
Następnie zapoznali się z projektami uchwał przygotowanymi na sesję Rady 
Miejskiej tj. 

• absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad 
Pilicą za 2009 rok; 

• zmian w budżecie miasta i gminy na 2010 rok, które referowała Skarbnik 
Miasta i Gminy p. Ewa Bator wyjaśniając , że planowane dochody 
budżetu miasta i gminy na 2010 rok zwiększa się o kwotę 262 045 zł i w 
związku z tym ustala się dochody budżetu w łącznej kwocie 17 473 756 
zł, wydatki natomiast zwiększa się o kwotę 659 106 zł i planowane 
wydatki budżetu ustala się w łącznej kwocie 20 041 176 zł. Deficyt 
budżetu w związku ze zmianami wynosić będzie 2 567 420 zł. 
Poinformowała również o wprowadzeniu nowych zadań inwestycyjnych 
które są zawarte w projekcie zmian w budżecie. Poinformowała, że 
zmiany spowodowane są również tym, że do budżetu zostały 
wprowadzone wydatki niewygasające z roku ubiegłego przyjęte uchwałą 
Rady. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

• zmian uchwały nr XLIV/278/2010 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 
Pilicą z dnia 12 marca 2010 roku w sprawie szczegółowych zasad i trybu 
udzielania ulg w sprawach należności o charakterze cywilnoprawnym 
przypadającym gminie Nowe Miasto nad Pilicą oraz jej jednostkom 
podległym, a także wskazania organów do tego upoważnionych. Skarbnik 
Miasta i Gminy wyjaśniła że w związku z pismem Wojewody 
Mazowieckiego naniesiono poprawki wynikające z ustawy. Projekt 
zaopiniowano pozytywnie. 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska przedstawiła projekty 
uchwał w następujących sprawach: 

• uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Nowe Miasto nad Pilicą gdzie 
zostało wskazane zadanie o nazwie zagospodarowanie placu przy ul. 
Góra. 

• uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Żdżary gdzie zostało wskazane 
zadanie o nazwie zagospodarowanie placu w centrum wsi. 

• uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Pobiedna, jest to pierwszy plan 
odnowy miejscowości w którym zostaje wskazane zadanie o nazwie 
budowa szlaku turystycznego. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
powyższe projekty uchwał. 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zasad korzystania z niektórych obiektów i urządzeń 
użyteczności publicznej, sposobu ustalania opłat za korzystanie z nich oraz 



powierzenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą uprawnienia 
do stanowienia o ich wysokości. Członkowie Komisji wnioskują aby do 
projektu uchwały wprowadzić następujące zmiany: 

- w § 2 zapis z pkt 4 w brzmieniu osoby niepełnosprawne przenieść do pkt 5. 

- w § 2 do pkt 5 dopisać do organizatorów imprez zleconych przez gminę , 
lub odbywających się pod patronatem Burmistrza Miasta i Gminy Nowe 
Miasto nad Pilicą, Rady Miejskiej, 

- dopisać w § 3 że mają być pobierane opłaty za komercyjne korzystanie ze 
stadionu. 

• zobowiązania Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą do 
pozyskania mienia Polskich Kolei Państwowych S.A. położonego na 
terenie gminy Nowe Miasto nad Pilicą. Członkowie Komisji zapoznali się 
z powyższym projektem uchwały 

Członkowie Komisji wypracowali wniosek o zabezpieczenie i wysłanie 
równiarki na drogi gminne w całej Gminie, drogi nie są wyrównane i grys 
wysypany na te drogi będzie źle wykorzystany. 
Przewodniczący Rady zapoznał radnych z pismami które wpłynęły do Biura 
Rady. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali dwa wnioski o nadanie 
Honorowego Obywatelstwa Miasta i Gminy p. Marszałkowi Struzikowi i p. 
Kazimierzowi Sobkiewiczowi. Pozytywnie zaopiniowali proponowany termin 
sesji w dniu 14 maja br. i uroczystość 20 - lecia samorządu na której zostaną 
odczytane i wręczone uchwały dla Honorowych Obywateli Nowego Miasta w 
dniu 15 maja br. Członkowie Komisji zapoznali się z podaniem mieszkańców 
Nowych Bielin w sprawie zmiany decyzji budowy drogi w Nowych Bielinach, 
która została podjęta w uchwale budżetowej. Komisja stwierdza, że argumenty 
zawarte w piśmie nie odpowiadają prawdzie w związku z tym Komisja 
wnioskuje o utrzymanie realizacji zadania pod nazwą budowa drogi w Nowych 
Bielinach zatwierdzonego w uchwale budżetowej na 2010 rok. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświatowo – Społecznej Rady Miejskiej p. 
Robert Sierajewski poinformował że w okresie międzysesyjny Komisja odbyła 
jedno posiedzenie w dniu 14 kwietnia 2010 roku na którym zajmowano się 
następującymi sprawami: 

4. Zapoznanie się i ocena realizacji budżetu za 2009 rok. 
5. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady. 
6. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 

 
Członkowie Komisji zapoznali się z realizacją budżetu za 2009 rok które 
przedstawiła Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator.  
Członkowie Komisji przyjęli do wiadomości sprawozdanie z wykonania 
budżetu za rok 2009. 



Członkowie Komisji zapoznali się również z projektami uchwał 
przygotowanymi na sesję Rady Miejskiej tj. 

• absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad 
Pilicą za 2009 rok; 

• zmian w budżecie miasta i gminy na 2010 rok, które referowała Skarbnik 
Miasta i Gminy p. Ewa Bator wyjaśniając , że planowane dochody 
budżetu miasta i gminy na 2010 rok zwiększa się o kwotę 262 756 zł i w 
związku z tym ustala się dochody budżetu w łącznej kwocie 17 444 476 
zł, wydatki natomiast zwiększa się o kwotę 629 826 zł i planowane 
wydatki budżetu ustala się w łącznej kwocie 20 011 896 zł. Deficyt 
budżetu w związku ze zmianami wynosić będzie 2 567 420 zł. 
Poinformowała również o wprowadzeniu nowych zadań inwestycyjnych, 
które są zawarte w projekcie zmian w budżecie. Poinformowała, że 
zmiany spowodowane są również tym, że do budżetu zostały 
wprowadzone wydatki niewygasające z roku ubiegłego przyjęte uchwałą 
Rady. Radny p. Lech Staniszewski odnośnie dokumentacji na most w 
Gostomi zapytał jakie są przyczyny że przez trzy lata w budżecie ciągle 
planowane są środki na most  i ciągle tej dokumentacji nie ma i w tej 
chwili mostu nie ma. Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator wyjaśniła, że 
dokumentacja jest w trakcie realizacji. 

• zmian uchwały nr XLIV/278/2010 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 
Pilicą z dnia 12 marca 2010 roku w sprawie szczegółowych zasad i trybu 
udzielania ulg w sprawach należności o charakterze cywilnoprawnym 
przypadającym gminie Nowe Miasto nad Pilicą oraz jej jednostkom 
podległym, a także wskazania organów do tego upoważnionych. Skarbnik 
Miasta i Gminy wyjaśniła że w związku z pismem Wojewody 
Mazowieckiego naniesiono poprawki wynikające z ustawy. Komisja 
przyjęła do wiadomości. 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska przedstawiła projekty 
uchwał w następujących sprawach: 

• uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Nowe Miasto nad Pilicą gdzie 
zostało wskazane zadanie o nazwie zagospodarowanie placu przy ul. 
Góra. 

• uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Żdżary gdzie zostało wskazane 
zadanie o nazwie zagospodarowanie placu w centrum wsi. 

• uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Pobiedna, jest to pierwszy plan 
odnowy miejscowości w którym zostaje wskazane zadanie o nazwie 
budowa szlaku turystycznego. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
powyższe projekty uchwał. Członkowie Komisji przyjęli do wiadomości 
projekty uchwał. 



Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zasad korzystania z niektórych obiektów i urządzeń 
użyteczności publicznej, sposobu ustalania opłat za korzystanie z nich oraz 
powierzenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą uprawnienia 
do stanowienia o ich wysokości. Członkowie Komisji wnioskują aby do 
projektu uchwały wprowadzić następujące zmiany: 

- w § 2 zapis z pkt 4 w brzmieniu osoby niepełnosprawne przenieść do pkt 5. 

- w § 2 do pkt 5 dopisać do organizatorów imprez zleconych przez gminę , 
lub odbywających się pod patronatem Burmistrza Miasta i Gminy Nowe 
Miasto nad Pilicą, Rady Miejskiej, 

- dopisać w § 3 że mają być pobierane opłaty za komercyjne korzystanie ze 
stadionu. 

• zobowiązania Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą do 
pozyskania mienia Polskich Kolei Państwowych S.A. położonego na 
terenie gminy Nowe Miasto nad Pilicą. Członkowie Komisji zaopiniowali 
pozytywnie 

Następnie Przewodniczący Rady zapoznał radnych z pismami, które wpłynęły 
do Biura Rady. Członkowie Komisji w głosowaniu za – 2, przeciw 1 
zaopiniowali wniosek o nadanie Honorowego Obywatelstwa Miasta i Gminy p. 
Marszałkowi Struzikowi i w głosowaniu za – 3 p. Kazimierzowi 
Sobkiewiczowi. Pozytywnie zaopiniowali proponowany termin sesji w dniu 14 
maja br. i uroczystość 20 lecia samorządu na której zostaną odczytane i 
wręczone uchwały dla Honorowych Obywateli Nowego Miasta w dniu 15 maja 
br. 
Członkowie Komisji zapoznali się z podaniem mieszkańców Nowych Bielin w 
sprawie zmiany decyzji budowy drogi w Nowych Bielinach, która została 
podjęta w uchwale budżetowej. Komisja stwierdza, że nie ma w tej chwili 
możliwości zmiany realizacji inwestycji pod nazwą budowa drogi w Nowych 
Bielinach. Komisja wnioskuje o utrzymanie realizacji zadania pod nazwą 
budowa drogi w Nowych Bielinach zatwierdzonego w uchwale budżetowej na 
2010 rok. Nadmienia się , że jest możliwość realizacji zadania o którym mowa 
w podaniu mieszkańców w latach następnych. 
Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej p. Lech Staniszewski 
stwierdził, że rozpoczęły się remonty dróg w związku z tym ma pytanie 
dlaczego droga powiatowa biegnąca również przez Gostomię wyremontowana 
jest na niewielkim odcinku tj. tak jak była odśnieżana tj od Nowego Miasta do 
Pobiednej do obrębu posesji p. Świtka. I ma pytanie czyżby ten odcinek drogi 
przeszedł pod zarząd Miasta? 
Od dwóch lat mówi o dwóch dziurach na odcinku drogi powiatowej ale to już 
nie są żarty tylko nieprzyzwoitość. 
Wnioskuje się o zamontowanie lustra w Pobiednej na zakręcie. 



Wniosek o zamontowanie barier drogowych pomiędzy stawami w Gostomi (tak 
jak na Borowcu i w Woli Pobiedzińskiej) ze względu na stan bezpieczeństwa 
mieszkańców. W pierwszy dzień Świąt Wielkanocnych omało by się tam utopił 
samochód. Ponawia wniosek o zamontowanie dwóch – trzech lamp w Gostomi 
ze względu na poprawę bezpieczeństwa. Dziwnym trafem jest (chyba 
przypadek), że ciemności panują tylko na drodze biegnącej przy działkach p. 
Staniszewskiego, chociaż są to działki duże. Zamontowanie tych lamp poprawi 
bezpieczeństwo obywateli. 
Komisja proponuje aby w związku z tragedią jaka wydarzyła się w dniu 10 
kwietnia 2010 roku pomyśleć nad zamontowaniem tablicy pamiątkowej która 
upamiętniałaby tak wielką tragedię. Tym bardziej, że jedną z osób jest 
mieszkaniec Nowego Miasta technik pokładowy chorąży Andrzej Michalak. 
Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej p. Lech Staniszewski 
stwierdził, że w Wielkim Tygodniu było spotkanie w szpitalu dotyczące 
rozbudowy izby przyjęć. Zauważył że tylko 2 radnych nie dostąpiło zaszczytu 
uczestnictwa w tej uroczystości tj. radny Lech Staniszewski i radny Dariusz 
Dziurowicz. 
 

PKT 5 
Burmistrz Miasta i Gminy poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
wydarzyły się następujące sprawy: 
 

1. 40 tysięcy złotych dofinansowania otrzymało od gminy Ognisko 
Towarzystwa Krzewienia Kultury Fizycznej „PILICA Nowe Miasto” i 10 
tysięcy złotych Stowarzyszenie „Biegiem przez Polskę”. Obie organizacje 
przystąpiły do konkursu otwartego, ogłoszonego przez Burmistrza Miasta 
i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na realizację zadań z zakresu 
upowszechniania kultury fizycznej i sportu na terenie gminy w 2010 roku, 
w tym prowadzenie zajęć sportowo -  rekreacyjnych dla dzieci, młodzieży 
i dorosłych z zachowaniem zasad współzawodnictwa sportowego. 

2. W dniu 13 marca na terenie lotniska po J.W.1540 w Nowym Mieście nad 
Pilicą odbyła się druga runda Mistrzostw Okręgu Warszawskiego 
Polskiego Związku Motorowego  Kierowców Amatorów, Rajd Pań.  

3. W 2009 r. gmina Nowe Miasto nad Pilicą wykonała sieć wodociągową z 
przyłączami we wsiach Prosna i Żdżarki oraz stację uzdatniania wody w 
miejscowości Prosna. Wartość tego zadania wyniosła ponad 1,5 mln zł  
Niestety mieszkańcy cieszyli się wodą z wodociągu niecały miesiąc. W 
lutym br. Burmistrz podjęła decyzję o wyłączeniu wodociągu ze względu 
na dużą zawartość w wodzie żelaza, magnezu oraz mętność wody – 
parametry przekraczające dopuszczalną zawartość składników określoną 
w Rozporządzeniu Ministra Zdrowia z dnia 29.03.2007 r. w sprawie 
jakości wody do spożycia przez ludzi. Zaczęliśmy szukać przyczyny 



takiego stanu rzeczy. Po wnikliwych analizach okazało się, że przyczyną 
jest prawdopodobnie wadliwie wykonana w 2003 r. studnia głębinowa. 
Potwierdziło to dwukrotne kamerowanie otworu studziennego przez 
uprawnione firmy. Niestety okres gwarancji skończył się w 2006 roku i 
wykonawca obecnie nie ponosi odpowiedzialności. W związku z 
zaistniałą sytuacją Burmistrz Miasta i Gminy z Radą Miejską podjęli 
decyzję o rekonstrukcji studni. Spośród kilku ofert wybrano wspólnie 
najtańszą ofertę o wartości 65.000 zł. W chwili obecnej trwają prace 
modernizacyjne, które zakończą się kwietniu b.r.  

4.  W dniu 29.03.2010 roku w PSP Żdżary odbyła się kontrola 
Mazowieckiego Kuratorium Oświaty. Wypadła pozytywnie. 

5. W dniu 30 marca 2010 roku dokonano otwarcia ofert na: Przebudowę 
drogi gminnej we wsi Godzimierz. Wpłynęły 2 oferty. Tańsza za kwotę 
118 189,70 zł, droższa za kwotę 165 014,27 zł. 

 
6.  W dniu 30 marca 2010 roku został ogłoszony przetarg nieograniczony na 

budowę kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w ul. Góra w Nowym 
Mieście nad Pilicą. Zakres robót został podzielony na dwa etapy; I etap 
Rynek z terminem realizacji do dnia 31.07.2010 roku, II etap ul. Góra z 
terminem realizacji do dnia 31.08.2011 roku. Otwarcie ofert nastąpi w 
dniu 19.04.2010 roku. 

7. W dniu 31 marca 2010 r. podpisano stosowne dokumenty dotyczące 
rozbudowy izby przyjęć oraz  dostosowanie budynku do potrzeb osób 
niepełnosprawnych. Projekt pt. Rozbudowa Izby Przyjęć Szpitala w 
Nowym Mieście nad Pilicą dofinansowany zostanie w ramach RPO WM 
2007-2013 (Działanie 7.1) w odpowiedzi na konkurs ogłoszony przez 
Mazowiecką Jednostkę Wdrażania Programów Unijnych. Umowę 
podpisali przedstawiciele zarządu województwa oraz dyrekcja szpitala.  

8. W dniu 7 kwietnia 2010 roku dokonano otwarcia ofert na remont kuchni 
w Publicznym Gimnazjum. Wpłynęły dwie oferty: tańsza za kwotę 
243.980,98 zł, droższa za kwotę 264.015,99 zł. 

9. W dniu 8.04.2010 roku w  Publicznych Szkołach Podstawowych 
działających na terenie naszej gminy odbył się egzamin kompetencji 
uczniów klas VI. 

10. W dniu 9.04.2010 roku odbył się przetarg na sprzedaż 10 działek, niestety 
tylko jedna została sprzedana we wsi Gostomia. 

11. W dniu 14 kwietnia 2010 roku podpisano umowy na: modernizację 
nawierzchni ulicy 11 Listopada oraz parkingu przy ulicy Tomaszowskiej ( 
blok 78 ) w Nowym Mieście nad Pilicą z Przedsiębiorstwem Robót 
Drogowych z Gielniowa za kwotę 235 081,15 zł z czego: 

a. ulica 11 Listopada  - 197.831,15 zł 
b. Wał    -   37.250,00 zł 



oraz na przebudowę drogi we wsi Wał z Przedsiębiorstwem Robót 
Drogowych z Gielniowa za kwotę 98.504,29 zł. 
12. Burmistrz poinformowała, że przystąpiono do wyczyszczenia pomnika na 

placu Kościuszki. Pomnik jest czyszczony, odgrzybiany, będzie też 
zaimpregnowany przed działaniem czynników zewnętrznych.  

W najbliższym czasie uruchomiona zostanie nowa fontanna zlokalizowana 
na tym samym placu.  

13. Również na placu O. Honorata Koźmińskiego rozpoczną się prace mające 
na celu zorganizowanie nowej architektury zieleni. Na zieleńcach wzdłuż 
drogi wojewódzkiej 728 zostaną wykonane nasadzenia krzewów 
ozdobnych.  

14. W Parku Miejskim, pod czujnym okiem Konserwatora zabytków, odbywa 
się przecinka pielęgnacyjna samosiewek drzew i krzewów.  

15. Do końca kwietnia gmina złoży 3 wnioski o dofinansowanie : Budowy 
placu we wsi Żdżary, przy ulicy Góra i szlaku turystycznego we wsi 
Pobiedna, oraz o dofinansowanie festynu i drogowskazów. 

16. Do UMiG wpłynął protest mieszkańców wsi Domaniewice w sprawie 
podziału działek obok szkoły.  

17. Gmina otrzymała pismo od ARMSA, informujące, iż oferta o terenach 
inwestycyjnych zostały zamieszczone na stronach www.armsa.pl i 
www.paiz.gov.pl.  

18.  W imieniu Księdza Prałata, Ojca Gwardiana oraz własnym Burmistrz 
zaprosiła na mszę świętą odprawioną w intencji tragicznie zmarłych w 
wypadku samolotu. Wśród min. za naszego rodaka Andrzeja Michalaka. 
Msza święta będzie odprawiona 17 kwietnia 2010 roku o godzinie 18.00 
w kościele parafialnym. 

19.  Dom Pomocy Społecznej im. Natalii Nitosławskiej w Nowym Mieście 
nad Pilicą przy ul. Bielińskiego 26 otrzymał dotacje na adaptację 
poddasza budynku na potrzeby osób niepełnosprawnych fizycznie i 
starszych w kwocie 750.000 zł (400.000 w 2010 r., 350.000 zł w 2011 r.) 
przyznanym przez Urząd Marszałkowski w konkursie ogłoszonym przez 
Mazowieckie Centrum Polityki Społecznej pt. ,,dofinansowanie robót 
budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku z 
potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych 
obiektów”  

20. Burmistrz poinformowała, że jest osoba zainteresowana kupnem dworku 
w Żdżarach. 

21.  Burmistrz Miasta i Gminy poinformowała, że równiarka będzie równała 
drogi w następnym tygodniu, jak będą dobre warunki atmosferyczne. 



Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska poprosiła o udzielenie 
głosu Dyrektorowi SPZOZ w Nowym Mieście nad Pilicą. Dyrektor SPZOZ p. 
Tomasz Skura korzystając z obecności na sesji Rady przedstawił wizualizację 
projektu rozbudowy Izby Przyjęć w Nowym Mieście nad Pilicą. 
Poinformował, że projekt przewiduje nowoczesną na miarę XXI wieku Izbę 
Przyjęć, w piwnicach będzie szatnia z prawdziwego zdarzenia dla personelu, 
nareszcie będzie wydzielona Kaplica. W miejscu starej Izby Przyjęć planuje 
się pracownie tomografii komputerowej. W miejscu odziału chirurgicznego 
powstanie nowoczesny odział położniczo – ginekologiczny. Poinformował, że 
według założeń cały szpital zmieni swoje oblicze. Podziękował za pomoc w 
realizowaniu zamierzeń p. Burmistrz Barbarze Gąsiorowskiej, radnemu 
powiatowemu p. Fiksowi, posłowi p. Maliszewskiemu oraz p. Fetraś i p. 
Staroście Januszowi Różyckiemu. Następnie głos zabrała Dyrektor SPZOZ p. 
Dorota Kwietniewska, która w swoim wystąpieniu przedstawiła finansowanie 
służby zdrowia zwracając uwagę na fakt niedofinansowania tej dziedziny w 
całym kraju. Przybliżyła wielkość budżetu jakim dysponuje nasza placówka, 
min. to że koszty utrzymania i wykonywania usług przewyższają dochody ale 
dzięki pozyskiwaniu dodatkowych środków szpital nowomiejski się rozwija. 
Podzieliła się sukcesem naszego szpitala i poinformowała, że nasz szpital 
zdobył nagrodę i wyróżnienie „Perły medycyny”. Poinformowała o 
inwestycjach które już zostały wykonane i o tych które będą robione w 
najbliższym czasie tj. termomodernizacja budynku Przychodni rejonowej w 
Drzewicy, winda w Przychodni, remont laboratorium. Poinformowała 
również o pozyskanych środkach na rozbudowę Izby Przyjęć z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego w kwocie 3 180 729, 
92 zł oraz o pozyskanych środkach unijnych na rozbudowę oddziału 
chirurgicznego, wewnętrznego i położniczo – ginekologicznego. Całkowity 
koszt inwestycji to 8 000 000,00 zł. Podziękowała, za pomoc p. Krzysztofowi 
Fiksowi, p. Burmistrz, p. Staroście Januszowi Różyckiemu oraz p. 
Maliszewskiemu za czynione starania i zaangażowanie w pozyskiwaniu 
środków. Następnie głos zabrała Dyrektor Domu Pomocy Społecznej im. 
Natalii Nitosławskiej, która również złożyła podziękowania Pani Burmistrz i 
Radzie oraz Radnemu Powiatowemu p. Fiksowi za pomoc i zaangażowanie 
we wszystkich działaniach odnoszących się min. w uzyskaniu dofinansowania 
przyznanego przez Urząd Marszałkowski w kwocie 750 000 zł. DPS brał 
udział w konkursie ogłoszonym przez Mazowieckie Centrum Polityki 
społecznej Pt. „dofinansowanie robót budowlanych dotyczących obiektów 
służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, z 
wyjątkiem rozbiórki tych obiektów. Z tych środków zrobiona będzie 
adaptacja poddasza budynku na potrzeby osób niepełnosprawnych. 

 
 



PKT 6 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o pismach które wpłynęły do 
Biura Rady min o piśmie mieszkańców osiedla Sady  
 
 

PKT 7 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzy poprosił Skarbnika 
Miasta i Gminy p. Ewę Bator o przedstawienie sprawozdania z wykonania 
budżetu miasta i gminy za 2009 rok. Skarbnik poinformowała, że Burmistrz 
Miasta i Gminy zgodnie z ustawą o finansach publicznych przedkłada 
sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta i gminy oraz sprawozdanie 
roczne z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 
Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej za 2009 rok. Sprawozdanie obejmuje 
wykonanie dochodów i wydatków w zakresie zadań własnych gminy, zadań 
zleconych przez administrację rządową, zadań zrealizowanych na podstawie 
porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego oraz przychodów i 
wydatków Gospodarstwa Pomocniczego Zakładu Usług komunalnych 
działającego przy Urzędzie Miasta i Gminy, funduszu celowego, 
zrealizowanych inwestycji oraz sprawozdania z działalności samorządowej 
instytucji kultury. W pierwotnej wersji uchwały budżetowej na 2009 rok Rada 
uchwaliła dochody w wysokości 15 003 864 zł, natomiast wydatki w wysokości 
17 948 961 zł, gdzie planowany deficyt budżetu wyniósł 2 945 097 zł. Jego 
źródłem finansowania zaplanowano zaciągnięcie kredytów i pożyczek w kwocie 
1 500 000 zł, nadwyżkę budżetową w kwocie 200 597 zł oraz wolne środki w 
wysokości 1 244 500 zł. Nowelizacji uchwały budżetowej dokonywano w 
trakcie roku budżetowego uchwałami Rady i Zarządzeniami Burmistrza. Po 
uwzględnieniu wszystkich uchwał Rady Miejskiej oraz Zarządzeń Burmistrza 
Miasta i Gminy plan dochodów budżetu wyniósł 17 292 347 zł, zaś plan 
wydatków budżetu wyniósł 20 231 135 zł z zaplanowanym deficytem budżetu w 
wysokości 2 938 788 zł a jako źródła pokrycia deficytu wskazano przychody z 
tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 200 000 
zł, nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych w kwocie 2 170 788 zł oraz wolne 
środki w wysokości 1 244 500 zł. W ramach dochodów i wydatków zostały 
określone środki na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 
i innych zadań zleconych w wysokości 2 157 169 zł. Otrzymano również 
dotacje na zadania własne gminy w kwocie 255 284 zł. Po uwzględnieniu zmian 
w budżecie dotacje celowe zamknęły się kwotą 2 412 453 zł. Planowane 
dochody budżetu miasta i gminy w wysokości 17 292 347,00 zł zrealizowano w 
kwocie 17 223 383,08 zł co stanowiło 99,60% przyjętego planu ogółem. W 
stosunku do 2008 roku wykonane dochody były niższe o około 1,7%. W trakcie 
roku budżetowego 2009 nie wystąpiły trudności w realizacji dochodów 
budżetowych. Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator na zakończenie 
omawiania realizacji budżetu miasta i gminy za 2009 rok stwierdziła, że 



wykonanie budżetu zrealizowało się w następujących wielkościach: dochody 
budżetu zamknęły się kwotą 17 223 383,08 zł w tym dochody bieżące – 
16 287 475,87 zł i dochody majątkowe – 935 907,21 zł. 
Wydatki budżetu zamknęły się kwotą 18 903 608,44 zł w tym wydatki bieżące – 
13 381 225,39 zł, a wydatki majątkowe - 5 522 383,05 zł. W związku ze 
znaczną kwotą wydatkowaną w 2009 roku na realizację zadań inwestycyjnych 
budżet zamknął się deficytem w wysokości 1 680 225,36 zł, który został pokryty 
nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w kwocie 435 725,36 zł oraz wolnymi 
środkami w wysokości 1 244 500,00 zł. Zostały również szczegółowo 
omówione załączniki do przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 
Pytań i uwag do przedstawionego sprawozdania nie stwierdzono. 

PKT 7a 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 
p. Dudek Teresę o zapoznanie obecnych z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w 
sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy za 2009 rok. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała wniosek Komisji w sprawie 
udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy za 2009 rok. Wniosek 
Komisji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

PKT 7b 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał uchwałę Nr RIO – R/59/10 Składu 
Orzekającego Reginalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 29 marca 
2010 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy 
Nowe miasto nad Pilicą sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2009. Opinia 
była pozytywna. Uchwała RIO stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Następnie odczytał uchwałę Nr RIO – R/60/10 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 29 marca 2010 roku w 
sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Nowym Mieście nad Pilicą w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium 
z wykonania budżetu za 2009 rok. Uchwała RIO stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję na temat przedłożonego 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2009 rok. Radny p. Stanisław Motyl 
stwierdził,że z dużą satysfakcją i dumą wysłuchał opinii zarówno RIO jak i 
Komisji Rewizyjnej, bo chciałby rzecz, że wszystkie środki które zostały 
pozyskane na różne inwestycje to zasługa nie kogo innego jak tylko p. 
Burmistrz, bo jest inicjatorem i śledzi kiedy i jakie środki można pozyskać. 
Nastęnie przedstawia radnym swoją wizję i tak naprawdę to rada tylko i 
wyłącznie wspiera ją w tym że podejmuje uchwały w sprawie zmian w budżecie 
ale jak to jest widoczne idzie to naprawdę na dobry cel. Kiedy każdy z nas 



przejeżdża przez nasze miasteczko to widzi jak ono się rozwija. Jeszcze raz 
podziękował za gospodarność i pogratulował wykonania budżetu. Radny p. 
Mirosław Binkiewicz stwierdził, że najbardziej realizacja budżetu i jego 
wykonanie uwidacznia się po inwestycjach, które można zobaczyć, bo jak 
wiadomo ogromną część budżetu pochłania energia elektryczna, wydatki 
naoświatę i opiekę społeczną ale tego nie widać. Chciałby tu poprosić p. 
Burmistrz jeżeli może odpowiedzieć na pytanie jakie środki zostały 
wydatkowane na inwestycje, w dotychczasowej kadencji. Burmistrz Miasta i 
Gminy odpowiedziała, że przygotowała zestawienie ile środków 
przeznaczonych na inwestycje miała jej poprzednik i jak to wygląda za jeje 
kadencji i tak w roku 2004 wydatkowane 1mln 326 tys. zł, w 2005 roku 
wydatkowane na inwestycje – 1mln 577 tys. zł w 2006 roku był to rok wyborczy 
na inwestycje wydatkowano 4 mln 500 tys. zł, w 2007 roku był to początek 
obecnej kadencji wydatkowano na inwestycje 2 mln 400tys. zł, w 2009 roku 
4mln 300tys. zł w 2009 roku, 5 mln 522 tys zł i w roku 2010 planowane jest 
5mln30tys. zł i myśli że na tej kwocie nie poprzestanie. Chciałaby podziękować 
p. radnemu Motylowi za ciepłe słowa ale chciałaby powiedzieć, że jest to sukces 
całej Rady, bo jeżeli prosi ich o jakieś spotkania nie tylko na Komisjach ale 
również po godzinach pracy Urzędu i jeżeli potrzeba jest zagwarantowania 
środków w budżecie nie mają oporów i dają zgodę, na realizację różnych 
planów i zamierzeń. Jest to sukces wszystkich radnych naszej rady jak również 
radnych powiatowych. Także podziękowania należą się wszystkim którzy 
poswięcają swój czas na realizację wytyczonych celów. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej p. Król Ignacy 
stwierdzając, że pomimo różnych trudności ekonomicznych w naszej gminie 
sporo inwestycji zostało zrobionych i samo to że realizacja budżetu została 
wykonana w 99,6% to samo za siebie mówi i jego zdaniem nie należy się 
zastanawiać nad udzieleniem absolutorium tym bardziej, że nie wystąpiły w 
trakcie roku budżetowego żadne zachwiania w spłatach, wypłatach i realizacji 
budżetu. Chciałby pogratulować tak dobrego i przemyślanego planowania i 
gospodarowania budżetem. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Czesław 
Lewecki przyłączył się do swoich przedmówców i pogratulował 
profesjonalizmu p. Burmistrz bo nawet, jeżeli chodziło o zorganizowanie 
odśnieżania naszych dróg a zima w tym roku była bardzo długa i ciężka to Pani 
Burmistrz dała sobie z tym radę i środków starczyło i drogi były przejezdne, nie 
wspominając o awarii studni i innych nieprzewidzianych sprawach, gdzie p. 
Burmistrz dała sobie radę i środki znalazła.  

 
PKT 8a 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 
uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy w Nowym 
Mieście nad Pilicą za 2009 rok. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do 



głosowania nad w/w projektem uchwały w głosowaniu jawnym za 13, przeciw – 
0, wstrzymało się – 0, na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę Nr 
XLV/280/2010 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu. Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował p. 
Burmistrz wykonania budżetu i tym samym uzyskania absolutorium za 2009 
rok, co odzwierciedla jej pracę i gospodarność oraz życzył dalszych sukcesów. 
Do życzeń dołączyli się pozostali radni i sołtysi obecni na sali obrad. 
 

PKT 8b 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta i gminy na 2010 rok. Skarbnik Miasta i Gminy omówiła projekt 
uchwały wraz z załącznikami. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do 
głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 13 na stan 
obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę Nr XLV/281/2010 w przedmiotowej 
sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

PKT 8c 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XLIV/278/2010 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą z dnia 
12 marca 2010 roku w sprawie szczegółowych zasad i trybu udzielania ulg w 
sprawach należności o charakterze cywilnoprawnym przypadającym gminie 
Nowe Miasto nad Pilicą oraz jej jednostkom podległym, a także wskazania 
organów do tego upoważnionych. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do 
głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 13 na stan 
obecnych 13 radnych uchalono uchwałę Nr XLV/282/2010 w przedmiotowej 
sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 8d 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Nowe Miasto nad 
Pilicą. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem 
uchwały. W głosowaniu za – 13 na stan obecnych 13 radnych uchwalono 
uchwałę Nr XLV/283/2010 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 8e 

Przewodniczący Rady Miejskiej oczytałprojekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Planu Odnowy Miejscowości Żdżary. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do 
głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za 13, przeciw – 0, 



wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XLV/284/2010 w przedmiotowej 
sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

PKT 8f 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Pobiedna. Pytań nie stwierdzono, 
przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za 13 
na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę Nr XLV/285/2010 w 
przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu. 

 

PKT 8g 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zasad 
korzystania z niektórych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, sposobu 
ustalania opłat za korzystanie z nich oraz powierzenia Burmistrzowi Miasta i 
Gminy Nowe Miasto nad Pilicą uprawnienia do stanowienia o ich wysokości. 
Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem 
uchwały. W głosowaniu za 13 na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę 
Nr XLV/286/2010 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu. 

 

PKT 8h 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 
uchwały w sprawie zobowiązania Burmistrza Miasta i Gminy Nowe miasto nad 
Pilicą do pozyskania mienia Polskich Kolei Państwowych S.A. położonego na 
terenie gminy Nowe Miasto nad Pilicą. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do 
głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 10, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 2 uchalono uchwałę Nr XLV/287/2010 w przedmiotowej 
sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 8i 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
woli przystąpienia Gminy Nowe Miasto nad Pilicą do realizacji projektu 
inwestycyjnego pn. „Poprawa jakości środowiska natyralnego poprzez 
zwiększenie odnawialnej energii w bilansie energetycznym Miasta i Gminy 
Nowe miasto nad Pilicą“ – współfinansowanego w ramach IV Priorytetu 
RPOWM – Działanie 4.3. „Ochrona powietrza, energetyka“. Pytań nie 
stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 
głosowaniu za – 13 na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę  



Nr XLV/288/2010 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu. 

 

PKT 8j 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 
uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Samodzielnym 
Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście nad Pilicą. Pytań 
nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 
głosowaniu za 13 na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę Nr 
XLV/289/2010 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 

PKT 8k 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 
uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza do prowadzenia negocjacji 
dotyczących przejęcia nieruchomości na rzecz Gminy. Przewodniczący rady 
wyjaśnił że chodzi tu o działki na lotnisku. Przystąpiono do głosowania nad w/w 
projektem uchwały. W głosowaniu za 13 ma stan obecnych 13 radnych 
uchwalono uchwałę Nr XLV/290/2010 w przedmiotowej sprawie. Uchwała 
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 
 

PKT 9 
Sołtys wsi Wola Pobiedzińska p. Franciszek Kozera podziękował serdecznie 
Pani Burmistrz i Radzie za przesłanie życzeń świątecznych.  
 

PKT 10 
Przewodniczący Rady Osiedla p. Marek Lewecki w związku z tym, że w 
Kościele Parafialnym odbędzie się msza św. za tragicznie zmarłych w 
katastrofie lotniczej a w szczególności za Andrzeja Michalaka zwrócił się z 
prośbą o możliwie duże uczestnictwo. 
Przewodniczący Osiedla p. Zbigniew Loba zgłosił potrzebę napraw na placu 
zabaw oraz zapytał czy urządzenia posiadają certyfikat, bo takiegoż dokumentu 
nie ma w widocznym miejscu i rodzice nie wiedzą czy dzieci mogą  bezpiecznie 
bawić się na tym placu. Burmistrz odpowiedziała, że wszystkie place zabaw 
posiadają certyfikaty, inaczej nie zostałyby dopuszczone do eksploatacji przez 
SANEPID.  
Wiceprzewodniczący Rady p. Lewecki Czesław zgłosił prośbę do radnego 
powiatowego  p. Krzysztofa Fiksa w sprawie remontu wyrwy – dziury na drodze 
powiatowej na Wólce. 
 



Porządek obrad sesji został wyczerpany. Przewodniczący Rady Miejskiej p. 
Zbigniew Kacprzyk zamknął obrady sesji. Szczegółowy przebieg obrad zawarty 
jest na zapisie w dyktafonie, który stanowi integralną część protokołu. 
 
 
Protokołowała       Przewodniczył 
 
Iwona Lepa 
 


